
Protokół Nr XIII/08 
z obrad XIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 12 lutego 2008 roku 
 

Pani Krystyna Podgórska – Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła obrady XIII zwyczajnej 
sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 
14 radnych było obecnych.  
Radny nieobecny p. Dariusz Stasiak. 
Obrady rozpoczęto o godzinie 16-tej a zakończono o godz. 18-tej. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  przywitała radnych, sołtysów, wójta gminy i pracowników 
Urzędu Gminy, radnych powiatowych, przedstawiciela Stowarzyszenia Polskich 
Kombatantów  o/Przywidz oraz mieszkańców przybyłych na sesję. 
Następnie Pani Krystyna Podgórska  przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 

a) zatwierdzenie porządku obrad. 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał  
w okresie międzysesyjnym. 

4.   Interpelacje radnych. 
5. BudŜet Gminy Przywidz na 2008 rok – referuje Skarbnik Gminy. 

a) opinia o projekcie budŜetu gminy Przywidz na 2008 rok składu orzekającego   RIO 
w Gdańsku – przedstawia Przewodniczący Rady Gminy, 
b) opinia o moŜliwości sfinansowanie deficytu budŜetu oraz prognozie kształtowania 
się długu publicznego Gminy Przywidz składu orzekającego RIO w Gdańsku – 
przedstawia Przewodniczący rady Gminy, 
c) opinie stałych komisji Rady Gminy – referują Przewodniczący Komisji, 
d) stanowisko Wójta Gminy w sprawie opinii komisji. 
e) dyskusja 
f) głosowanie nad uchwałą budŜetową. 

       6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu wsi Gromadzin w obrębie Przywidz oraz działki nr 
234/4 i 222/4 połoŜonej w Przywidzu, 
2) przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentów obrębu ewidencyjnego Huta Dolna, 
3) przystąpienia  do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentów obrębu ewidencyjnego Nowa Wieś Przywidzka, 
4) określenia zasad gospodarowania nieruchomościami w zakresie nabycia, zbycia, 
obciąŜania, uŜyczania, oddawania w uŜytkowanie oraz ich wydzierŜawiania lub najmu 
na czas oznaczony dłuŜszy niŜ 3 lata lub na czas nieoznaczony, 
5) wyraŜenia zgody na udzielanie  bonifikaty od opłaty za przekształcanie prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości, 
6) wydzierŜawienia na rzecz osoby fizycznej gruntów stanowiących własność Gminy 
Przywidz, 
7) wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości 
nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości, 
8) wysokości stawki procentowej opłaty planistycznej, 
 



10) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Marszewie, w budynku po byłej szkole podstawowej, 
11) ustalenia odpłatności za pobyt, świadczone usługi i wyŜywienie w 
Środowiskowym Domu Samopomocy w Marszewskiej Górze, 
12) uchylenia uchwały Nr VII/62/07 Rady Gminy Przywidz z dnia 25.05.2007r. w 
sprawie upowaŜnienia wójta do podjęcia działań zmierzających do likwidacji GZOZ w 
Przywidzu, 
13) zmiany uchwały Nr I/3/2006 Rady Gminy Przywidz z dnia 27.11.2006r. w 
sprawie wyboru składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Przywidz. 

     7)  Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z pracy Komisji Rewizyjnej  
          zleconej przez Radę Gminy w dniu 30.08.2007 rok. 

8) Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
9) Wnioski i oświadczenia radnych. 
10) Zakończenie obrad. 

Zapytała, czy są uwagi do w/w porządku obrad? 
Wójt Gminy – wnioskowała o wycofanie z porządku obrad 2 projektów uchwał tj. projekt 
uchwały dot. opłaty planistycznej i drugą dot. gospodarki nieruchomościami. O powyŜszych 
zmianach  wspominała  wcześniej na posiedzeniach komisji.  
Przewodnicząca Rady Gminy -  przypomniała, Ŝe wnioskodawca ma  takie prawo. Są to 
punkty 6.4 – projekt uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 
w zakresie nabycia, zbycia, obciąŜania, uŜyczania, oddawania w uŜytkowanie oraz ich 
wydzierŜawiania lub najmu na czas oznaczony dłuŜszy niŜ 3 lata lub na czas nieoznaczony i 
punkt 6.8. w sprawie wysokości stawki procentowej opłaty planistycznej. Wykreślamy te 
punkty z porządku obrad. 
Czy są inne uwagi ? 
Nie wniesiono. 
Pani Krystyna Podgórska -  kto jest za przyjęciem porządku obrad? 
Głosowanie 
Przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym”, radni przyjęli w/w  porządek obrad.  
ad.2.b.Przewodnicząca Rady Gminy – jeśli chodzi o protokół z ostatniej sesji Rady, nie 
wpłynęło Ŝadne pismo w sprawie treści protokołu, a zatem uwaŜam, Ŝe protokół Państwo 
przyjmują.  
ad. 3 Wójt Gminy – przedstawiła Informację z działalności i realizacji podjętych uchwał w 
okresie międzysesyjnym. ( w zał.). 
ad.4. Interpelacje radnych.- nie zgłoszono. 
ad.5. BudŜet Gminy Przywidz na 2008 rok. 
Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt budŜetu na 2008 rok. ( w 
zał.). Dodała, Ŝe  komisje Rady na swych posiedzeniach szczegółowo zostały zapoznane z 
projektem budŜetu. 
Przedstawiła strukturę dochodów  oraz wydatki w poszczególnych działach, następnie 
przedstawiła wydatki majątkowe do realizacji w 2008 roku  z załącznika nr 9  i załącznika nr 
10. ( w zał.) oraz odczytała  projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Przywidz 
na 2008 rok. ( w zał.). 
ad.5.a. Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała uchwałę Nr 185/III/2007 składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 18.12.2007r. w sprawie 
opinii o projekcie budŜetu Gminy Przywidz na 2008 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego i objaśnieniami. ( w zał.) 
ad.5.b. Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła uchwałę Nr 184/III/2007 składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 18.12.2007 r. w sprawie opinii o 



moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetu oraz prognozie kształtowania się długu 
publicznego Gminy Przywidz. ( w zał.) 
aad.5.c. Opinie stałych komisji Rady Gminy. 
Pan Jerzy Migas – Przewodniczący Komisji Społecznej  wyraził pozytywną opinię do 
projektu budŜetu komisji. 
Pan Jerzy Jusiak – Przewodniczący Komisji Gospodarczej -większością głosów członków 
komisji projekt budŜetu gminy Przywidz na 2008 rok zaopiniowano pozytywnie. 
ad.5.d. Wójt Gminy – przedstawiła stanowisko w sprawie opinii komisji Rady. ( w zał.). 
ad.5.e. Radni dyskusji nie podjęli. 
ad.5.f. głosowanie nad uchwałą budŜetową. 
BudŜet Gminy Przywidz na 2008 rok przyjęto 10 głosami „za”, 1 „wstrzymujący” i 3 – 
przeciw. 
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Przywidz na 2008 rok ( w zał. uchwała Nr XIII/ 122/2008 ) . 
 
Przewodnicząca Rady Gminy -  ogłosiła 10 minutową przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
13 radnych obecnych. Radny Andrzej Przybycień – nieobecny. 
 
ad.6 Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

1) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla fragmentu wsi Gromadzin w obrębie ewidencyjnym Przywidz oraz działki nr 
234/4 i 222/4 połoŜonej w Przywidzu.  

Wójt Gminy -  zgodnie z ustawą o planowaniu zagospodarowania przestrzennego, gmina 
Przywidz chce przystąpić do opracowania miejscowego planu dla wsi Gromadzin w obrębie 
ewidencyjnym Przywidz oraz działki nr 234/4 i 222/4 połoŜonej w Przywidzu. Projekt 
uchwały szczegółowo był omawiany na posiedzeniu komisji Rady. W Gromadzinie jest to 
obszar  ok. 60 ha, a w Przywidzu działka nr 234/4 ma powierzchnię 0,1162 ha a działka nr 
222/4 - 0,004 ha.  
Pan Jerzy Migas – przedstawił pozytywną opinię komisji społecznej do w/w uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie projekt w/w uchwały. 
Głosowanie 
Jednogłośnie w/w uchwałę przyjęto. ( 13 głosów „za”). 
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( 
w zał. uchwała Nr XIII/123/2008). 
 

2) przystąpienia do sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszaru połoŜonego w  obrębie ewidencyjnym  Huta Dolna. 

Wójt Gminy -  projekt tej uchwały równieŜ był przedyskutowany na posiedzeniach komisji. 
Proponowany obszar obejmuje ok. 63 ha. 
Opinia komisji społecznej do w/w projektu uchwały była pozytywna. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie w/w uchwałę. 
Glosowanie 
Jednogłośnie podjęto w/w uchwałę. ( 13 głosów „za”). 
Pani Krystyna Podgórska stwierdziła, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XIII/124/2008). 
 

3) przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
fragmentów obrębu ewidencyjnego Nowa Wieś Przywidzka. 



, Wójt Gminy – w uzupełnieniu dodała, Ŝe w skład obrębu ewidencyjnego wchodzą 
miejscowości: Roztoka, Nowa Wieś Przywidzka z przysiółkiem Majdany. Jest to obszaro 
powierzchni  188 ha.  
Opinia komisji społecznej była pozytywna. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę. 
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę. ( 13 głosów „za”) 
Pani Krystyna Podgórska  stwierdziła, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr XIII/125/2008).  

4) wyraŜenia zgody na udzielanie bonifikaty od opłaty za przekształcanie prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

Wójt Gminy – radni podejmą uchwałę dot. zgody na udzielenie bonifikaty  w wysokości 90%. 
Uchwała przyśpieszy wykup prawa wieczystego w prawo własności. 
Pan Jerzy Jusiak -  opinia komisji do w/w uchwały była pozytywna. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Przystąpiono do głosowania nad w/w uchwałą. 
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. 
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr XIII/126/2008). 

5) w sprawie wydzierŜawienia na rzecz osoby fizycznej gruntów stanowiących własność 
Gminy Przywidz . 

Wójt Gminy – w 2007 roku były zmiany w ustawie o gospodarce nieruchomościami i 
samorządzie gminnym. Do tej pory wójt mógł do 3 lat wydzierŜawić, wynajmować 
nieruchomości. Od momentu wprowadzenia nowelizacji , wynajem czy dzierŜawa  powyŜej 3 
lat musi mieć zgodę Rady Gminy.  
Przewodniczący komisji gospodarczej -  komisja wyraziła pozytywną opinię do w/w uchwały. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Przystąpiono do głosowania nad w/w uchwałą. 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. ( 13 głosów za) 
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji.  
( w zał. uchwała Nr XIII/127/2008). 

6) w sprawie wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu 
wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości.. 

Wójt Gminy -  jak wspomniałam wcześniej w 2007 roku nastąpiła nowelizacja ustawy o 
gospodarce nieruchomościami min. jest mowa o tym, Ŝe  opłata adiacencka z tytułu wzrostu 
wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości moŜe wynosić do 30% róŜnicy 
wynikającej z wartości podziału. Wcześniej, rada podjęła uchwałę w sprawie opłaty 
adiacenckiej, która dotyczy  wzrostu wartości działek poprzez media. Opłata adiacencka od 
podziału nieruchomości dotyczy tylko działek budowlanych. Zgodnie z ustawą opłata moŜe 
wynosić od 0-30%. Urząd przygotował projekt uchwały, w której zaproponował stawkę 
procentową opłaty adiacenckiej w wysokości 30%. Na komisjach rady obniŜono stawkę do 
25%. Dodała, Ŝe w ościennych gminach ta opłata wynosi 30%, natomiast w Suchym Dębie 
20%. 
Pan Jerzy Jusiak – komisja gospodarcza wnioskowała o obniŜenie stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej z 30% do 25%. 
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie wniosek komisji gospodarczej o 
obniŜenie stawki procentowej opłaty adiacenckiej do 25%. 
Głosowanie 
Przy 11 głosach „za”, przy 2 „wstrzymujących”, radni przyjęli w/w wniosek. 
Uwag radni do projektu uchwały nie wnieśli. 



Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie w/w uchwałę. 
Przy 11 głosach „za” i 2 „wstrzymujących”, radni przyjęli w/w uchwałę. 
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji.  
( w zał. uchwała Nr XIII/128/2008) 

7) w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Przywidzu. 
Wójt Gminy -  w naszej gminie funkcjonuje juŜ Środowiskowy Dom Samopomocy, w 
związku z tym muszą być wszelkie uregulowania prawne  z tym związane. W statucie GOPS 
nie było informacji, Ŝe Środowiskowy Dom Samopomocy podlega GOPS-owi i dlatego w § 8 
statutu dodaje się zapis mówiący o tym, Ŝe DS. będzie funkcjonował w ramach GOPS-u. 
Kierownik GOPS przygotowuje regulamin organizacyjny.  
Opinie komisji gospodarczej i komisji społecznej do w/w uchwały były pozytywne.  
Radni uwag nie wnieśli. 
Przystąpiono do głosowania nad w/w uchwałą.  
Przy 12 głosach „za” 1 „wstrzymującym”, radni przyjęli w/w uchwałę. 
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji.( w zał. uchwała Nr XIII/129/2008). 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Marszewie, w budynku po byłej szkole podstawowej. 

Wójt Gminy – wcześniej Rada przyjęła uchwałę, Ŝe Środowiskowy Dom Samopomocy 
znajduje się w Marszewie. Po wnikliwiej lustracji doszliśmy do wniosku, Ŝe zlokalizowany 
jest w Marszewskiej Górze. Obręb Marszewskiej Góry obejmuje Marszewo, Marszewską 
Górę, Zabrsko Górne i Marszewską Kolonię.  
Opinie komisji społecznej i komisji gospodarczej były pozytywne do w/w uchwały. 
Radni uwag nie wnieśli. 
Przewodnicząca Rady Gminy – kto z Państwa radnych jest za przyjęciem uchwały, proszę o 
podniesienie ręki. 
Przy 13 głosach „za”, radni podjęli w/w uchwałę. 
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji. ( w zał. uchwała Nr XIII/130/2008). 

9) w sprawie ustalenia odpłatności za pobyt, świadczone usługi i wyŜywienie w 
Środowiskowym Domu Samopomocy w Marszewskiej Górze. 

Wójt Gminy – dla osób uczestniczących w Środowiskowym Domu Samopomocy istotną 
sprawą jest to, czy będą musiały dane osoby  płacić koszty utrzymania. Wszystkie osoby są 
skierowani z GOPS-u.i pochodzą z rodzin biednych . Ich pobyt w Środowiskowym Domu jest 
bezpłatny.  
Opinie komisji społecznej i gospodarczej były pozytywne. 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą.  
Przy 12 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” podjęto w/w uchwałę. 
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XIII/131/2008). 

10) w sprawie uchylenia uchwały Nr VII/62/07 Rady Gminy Przywidz z dnia 25 maja 
2007r. w sprawie upowaŜnienia wójta do podjęcia działań zmierzających do likwidacji 
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przywidzu. 

Wójt Gminy -  nie jestem wnioskodawcą tej uchwały. W maju 2007 roku została podjęta 
uchwała, która upowaŜniała wójta do podjęcia działań związanych z likwidacją GZOZ w 
Przywidzu. Było kilka spotkań w tej sprawie z pracownikami GZOZ-u, Komisją  i Radą 
Społeczną . Padła inicjatywa, Ŝe na terenie ośrodka powstanie spółka z o.o., która będzie  
prowadzić ośrodek zdrowia. Działania takie jednak nie miały miejsca. Na ostatnim 
posiedzeniu komisji społecznej padł wniosek, Ŝe nic w tej mierze się nie dzieje, uchwała o 
prywatyzacji jest martwa i naleŜy ją uchylić.  



Opinie komisji społecznej i komisji gospodarczej były pozytywne. 
Uwag radni nie zgłosili. 
Przystąpiono do głosowania. 
Przy 12 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. 
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr XIII/133/2008). 

11) w sprawie zmiany uchwały Nr I/3/2006 Rady Gminy Przywidz z dnia 27.11.2006r. w 
sprawie wyboru składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Przywidz. 

Pani Krystyna Podgórska – Pani Krystyna Dey złoŜyła rezygnację z członka komisji 
rewizyjnej. Naszym obowiązkiem jest uszanować wolę radnej. W Statucie Gminy jest zapis, 
Ŝe komisja rewizyjna musi liczyć 5 osób. Na posiedzeniu komisji gospodarczej padła 
propozycja skierowana w stronę Pani Rogowskiej. Czy Pani Mirosława Rogowska 
podtrzymuję wolę współpracy w komisji rewizyjnej? 
Radna Mirosława Rogowska -  wyraziła zgodę pracy w komisji rewizyjnej. 
Opinie komisji społecznej i gospodarczej była pozytywna. 
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę. 
Przy 11 głosach „za”  i 2 „wstrzymujących” radni przyjęli w/w uchwałę. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, Ŝe Rada Gminy przyjęła uchwałę do realizacji.  
( w zał. uchwała Nr XIII/132/2008). 
ad.7. Pan Zdzisław  Gackowski – Przewodniczący Komisji rewizyjnej przedstawił 

informację z pracy Komisji Rewizyjnej zleconej przez Radę Gminy w dniu 30.08.2007r. 
( w zał.) 
ad.8. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
Pan Wojciech Etmański – zgłosił zastrzeŜenia do wycinki drzew w Trzepowie przy ul. 
Mestwina. Zwrócił uwagę, Ŝe osoba, która dokonywała wycinki ma kuratora, często była 
pijana, handlowała tym drzewem. Będąc często pod wpływem alkoholu ubliŜała 
mieszkańcom. Nie jest to zgodne z ustawą w wychowaniu w trzeźwości.  
Nadmienił, Ŝe wycinka drzew nie została dokończona. Samochody cięŜarowe nie będą mogły 
przejechać gdyŜ jeszcze zostały nisko gałęzie. Policja powinna zwracać uwagę na takie 
sprawy. Dodał, Ŝe osoba, która dokonywała wycinki równieŜ ubliŜała jego rodzinie.  
Prosił o pisemną odpowiedź. 
Pan Zbigniew Elwart – na poprzedniej sesji pytał się Panią Wójt, na co zostały przeznaczone 
środki zaciągniętego kredytu w wysokości 600.000 zł. Po 38 dniach otrzymał odpowiedź od 
Pani Skarbnik, którą odczytał. ( w zał.) 
Dodał, Ŝe jego pytanie nie tak brzmiało, pytał się o konkretne sumy i na jakie konkretne cele 
zostały one przeznaczone. Otrzymał odpowiedź po 38 dniach. Po drugie odpowiedź jest 
nieprecyzyjna. W związku z tym złoŜył skargę na Panią Wójt za taki tryb udzielania 
odpowiedzi.  
Pan Elwart złoŜył powyŜszą skargę na ręce Przewodniczącej Rady. 
Pan Eustachy Kalinowski -  na jednej z sesji pytał się Pani Wójt, czy wie na jakiej podstawie 
Zakład Energetyczny nastawiał słupów, skrzynek energetycznych na drodze łączącą Dolną 
Hutę z Marszewską Górą. Pani Wójt nie udzieliła odpowiedzi, minęły 3 miesiące i nadal nie 
ma odpowiedzi.  
2) Na zebraniu w Jodłownie obiecała Pani mieszkańcom ulicy Lipowej, Ŝe jak śnieg zginie, 
będą załatane dziury. Od zebrania minęły juŜ 2 miesiące i dziury nadal są.  
3) zgłaszał wcześniej problem  przejścia dla pieszych na drodze wojewódzkiej w Jodłownie, 
które zostało usytuowane za wsią. Pani Wójt miała się tą sprawą zająć. Jak ta sprawa się 
potoczyła? 
4) W budŜecie na 2008 rok usłyszeliśmy, Ŝe będzie likwidowana bariera, tj. podjazd do 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Zbulwersował mnie bulwar i mam pytanie – czy 



bulwar jest budowany zgodnie z projektem? JeŜeli tak, to dziwię się, Ŝe taki projekt przeszedł 
i został zatwierdzony. Na bulwarze nie ma likwidacji barier, czyli nie jest on dla inwalidów i 
dla matek z wózkami. 
Prosił o odpowiedzi pisemne. 
Pani Magdalena Borkowska -  skierowała pytania do p. dyrektor GOK: 

1. czy były organizowane przez GOK ferie zimowe w 2008 roku. jeśli tak, to dlaczego 
nie było Ŝadnych ogłoszeń i informacji, aby moŜna było skorzystać z tej oferty. 

2. z uwagi na fakt, iŜ sport został włączony w zadania statutowe GOK-u – jakie zostały 
zaplanowane środki na ten cel w budŜecie GOK-u na 2008 rok.  

Pani Ewa Kotyńska – w planie rocznych zadań inwestycyjnych na 2008 rok  jest zadanie 
dotacja celowa dla powiatu na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu 
terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych – budowa chodnika w m. 
Przywidz wzdłuŜ drogi powiatowej Przywidz-Egiertowo – 50 tys. zł  oraz w dziale 60016 jest 
zadanie – wykonanie dokumentacji technicznej budowy traktu pieszo-rowerowego od ulicy 
Gdańskiej do ulicy Skarpowej w Przywidzu (kontynuacja z 2007r.) – 10 tys. zł. Czy to jest 
jedna i ta sama inwestycja, czy dwie róŜne? 
2) W WPI na lata 2008-2010 jest punkt  budowa układu ulicznego na terenie osiedla 700-lecia 
w Przywidzu i tam jest wykonana dokumentacja na kwotę 41 tys. zł w 2005 roku. Czy 
komisja rewizyjna sprawdziła czy te dokumenty są jeszcze waŜne? 
Wójt Gminy – tym tematem zajmowano się na komisjach. Dodatkowo moŜemy przesłać 
protokoły z posiedzeń komisji. 
Pan Janusz Borkowski – zadał pytania dotyczące Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Marszewskiej Górze. ( w zał.) 
Prosił o pisemne odpowiedzi na postawione pytania w czasie określonym ustawowo. 
Pan Lucjan Kotyński -  przekazał zapytania mieszkańców  ( w zał.) 
Prosił o odpowiedź na piśmie. 
Pan Janusz Borkowski – Przywidzkie forum zostało zlikwidowane. Zostały tylko komentarze 
przychylne Pani Wójt, przeciwne zlikwidowano. W tych komentarzach, które pozostały są  
umieszczone  linki, które prowadzą do stron pornograficznych. Czy Pani Wójt o tym wie? 
ZłoŜyć naleŜy doniesienie do Prokuratury dot. umieszczenia tych linków i  kto to umieścił. 
Jest na 34 stronach komentarzy. 
Wójt Gminy – nic o tym nie wiedziała. Sprawdzi powyŜszą sprawę. 
Pani Ewa Kotyńska -  brak jest nadal oświetlenia na ulicy Łokietka. Sołtys Przywidza złoŜył 
pismo w tej sprawie w 2007 roku. Odnośnie protokołów z posiedzeń komisji – nie musi Pani 
Wójt przesyłać ich, gdyŜ są znane Pani Kotyńskiej.  Chce znac odpowiedź na pytanie:czy te 
41 tys. zł jest zmarnotrawione, czy przechodzi na następne lata.? 
Pani Magdalena Borkowska -  zadała pytanie odnośnie pustego mieszkania po P. 
Poniatowskiej  ( pytanie w zał.) 
Wójt Gminy – temat jest aktualny. Centrami Informacji Turystycznej zajmuje się  
Stowarzyszenie Turystyczne Kaszuby. Kiedy będzie moŜliwość aplikowania, to  na pewno 
Stowarzyszenie to uczyni. Więcej informacji mogę na piśmie udzielić.  
Przewodnicząca Rady Gminy -   jest to drugie wystąpienie Pana Kotyńskiego, proszę bardzo. 
Pan Lucjan Kotyński -  kiedy będzie wykonana ankieta na temat pracy Urzędu Gminy? 2 lata 
temu była ankieta wykonana w GZOZ-ie. Wówczas Pani Wójt zapewniała, Ŝe następnym 
zakładem będzie Urząd Gminy. 
Wójt Gminy – juŜ raz  była  podjęta tego typu próba. Do tematu wrócimy po referendum. 
Przewodnicząca Rady Gminy -  juŜ dwukrotnie Pani Borkowska zabierała głos. 
Pani Magdalena Borkowska -  była dzisiaj mowa, Ŝe będzie wykonywany podjazd dla 
wózków do GOPS. Dlaczego podjazdy takie nie będą wykonane takŜe w GOK-u ( wejście do 
kina i biura)? 



Pan Zbigniew Elwart -  Pani Przewodnicząca – czy tylko 2 pytania moŜna zadawać?  
Przewodnicząca Rady Gminy -  nie, tylko 2 wystąpienia.  
Pan Zbigniew Elwart – jeśli chodzi o regulamin Rady Gminy,   to proszę przeczytać  § 31 . 
Tam nie ma określenia ile pytań mogą zadać mieszkańcy. 
Pani Wioletta Steege – zadała pytanie do Pani Wójt – jaki jest stosunek Pani do tego, aby 
mieszkańcy Klonowa, sołectwa Michalin mogli przejąć budynek po byłej zlewni mleka na 
świetlicę? Słyszałam, Ŝe zmieniła Pani zdanie. Na zebraniu sołeckim w Klonowie Dolnym 
była Pani bardzo przychylna ku temu, aby mieszkańcy otrzymali świetlicę. Natomiast na 
zebraniu na komisjach miała Pani inne zdanie. 
Wójt Gminy -  temat ten  był poruszany na ostatnich komisjach. Były róŜne propozycje np.  
Pan Sołtys Spisak powiedział, Ŝe jest w trakcie organizacji stowarzyszenia, które zajęło by  
się w przyszłości adaptacją budynku. Jako Wójt nie przedstawiłam Ŝadnej.  
Innych spraw nie zgłoszono. 
 
ad.9. Nie zgłoszono wniosków i oświadczeń radnych. 
ad.10.Przewodnicząca Rady Gminy – zamknęła obrady XIII zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
dziękując wszystkim za przybycie. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: G. PoŜoga  
 
  
 
  
 
 
 
 
 
 
  
   
 
 
  
 
  
 
  
 
 
 
 
 


